

Conditionals

I. State the type of conditional sentences

1. If I hadn't taken your advice I'd be happy.
2. Even if the punishment is severe they won't obey the law.
3. Kiss her again & you'll be fired!
4. If we aren't going to hurry up the match will have been finished by the time of our arrival.
6. If I should watch the series this evening I'll be able to tell you its content.
7. The thief would have stolen the emerald if it hadn't been for that brave young man.
8. But for my headache I'd visit you today.
9. If I was you I'd go home right now.
10. Unless you have paid up you won't have your car back.

I. Paraphrase the brackets

1. I wish mother (be) here today.
2. If only I (marry) him last year. Then he (not, go) abroad by now.
3. (fail) to buy a lottery bill & we (cut) off the electricity.
4. If Ms. Brown (be) crazy she (stay) in mad house now.
5. If I (can swim) I (may save) our dear late Mr. Jones.

II. Insert *if* or *unless*

1. ... he bites you let him pay \$50 every day.
2. You may not get your driving licence ... you pass your driving test.
3. ... she weren't busy she'd take our invitation.
4. They wouldn't have known that ... you've told them.
5. You wouldn't get there ... you take a helicopter.

II. Translate the sentences into English

1. Жаль, что ты не водопроводчик.
2. Если бы мы вчера прогуляли пару, то в конце семестра пришлось бы писать реферат.
3. Если Вася такой сильный он давно мог бы участвовать в соревнованиях по борьбе.
4. Даже если бы у меня были ноги длиннее, то все равно мы бы опоздали на вечеринку (2 variants)

III. Paraphrase the sentences using *even if*, *providing that*, *supposing that on condition that*, *etc.*

1. Be neat & diligent & we'll get along.
2. If I could have used my cell phone I would not have told you everything.
3. If I saw him I'd give him your regards.
4. The year publishing plan will be realized if we work harder than usual.
5. If I could travel everywhere I'd have reason to master my English.
6. Fail at your exams & I won't give you money any more.

IV. Make 5 sentences of your own using

V. Translate the underlined phrases & words

1. Если бы не его голливудская улыбка, все бы приняли его за члена клуба. (вчера)
2. Жаль, что мне пришлось вчера уйти домой пораньше.
3. Если он сейчас пишет новое пособие, то мы не должны шуметь.
4. Если бы Мэри умела быстро оформлять документы год назад, то сейчас работала бы референтом.
5. Если ты не подготовишься к речи тщательно, твои слушатели уснут к середине твоего выступления.